

إفصاحات تكميلية حول القوائم المالية المرحلية الموحدة المختصرة وتأثير جائحة كوفيد-19 كما في 31 ديسمبر 2021

بالإشارة إلى التعميم الصادر من قبل مصرف البحرين المركزي رقم OG/259/2020 بتاريخ 14 يوليو 2020 الذي يهدف إلى الحفاظ على الشفافية وسط الآثار الحالية لفيروس جائحة كورونا (كوفيد-19)، تفصح المجموعة عن معلومات إضافية عن تأثير ذلك على بياناتها المالية.

تستمر عمليات المجموعة في التعرض للمخاطر المرتبطة بجائحة (كوفيد-19) التي تنتج عنه بيانات تشغيلية صعبة مع قيود أكثر صرامة على الحركة خلال عام 2021 بما في ذلك قيود السفر والقيود المفروضة على التجمعات العامة والخاصة والقيود على الخدمات الغذائية / الصناعات الفندقية بالإضافة إلى حركة مرور أقل للعملاء في أسواق الهايبر ماركت. وقد أدت هذه القيود إلى انخفاض حاد في الأنشطة الإقتصادية استناداً إلى صناعة السلع الإستهلاكية التي تعمل فيها المجموعة وقد قمنا بتقييم التأثيرات الرئيسية الهامة على مجموعة ترافكو وعملياتها على النحو التالي :

- إنخفاض صافي أرباح المجموعة بشكل عام بنسبة 10%.
- التأثيرات العالمية لجائحة كوفيد-19 وإنقطاع إمدادات السلع في جميع أنحاء العالم قد أثرت على أسعار شحن السلع الأساسية وارتفعت تكلفة السلع بينما لم تتمكن أسعار البيع المحلية من اللحاق بالركب.
- أثر التأخير في حركة البضائع وإنقطاعها على مستوى المخزون وهو أمر بالغ الأهمية في أعمال السلع الإستهلاكية.

علاوة على ذلك تراقب إدارة الشركة عن كثب جميع التأثيرات الناجمة عن جائحة كوفيد-19 على عملياتها، والتدفقات النقدية، والأصول الأخرى والعلاقة التجارية التعاقدية مع الموردين والعملاء. تم تنفيذ خفض التكاليف والرقابة على مستويات المجموعة والشركات التابعة وعلى وجه الخصوص الشركة الشقيقة الكبرى شركة أوال للألبان.



من الآن فصاعدًا ، نظرًا لأن حالة COVID-19 غير مؤكدة ولا تزال تتطور ، فقد يتغير التأثير أعلاه بسبب ظروف مختلفة. في هذه المرحلة ، وبسبب عدم اليقين بشأن تطور الوباء ، من الصعب التنبؤ بمزيد من التأثير على الأعمال المستقبلية ، ولكن في ظل الظروف التشغيلية الحالية ، تتوقع المجموعة أن تواصل خدماتها بثقة ويظل موقفها المستمر دون تغيير. نأمل مع تحسن الظروف في الأسابيع القليلة الماضية أن تكون هناك بيئة أفضل قبل نهاية العام.

Name	عزام مطرجي	الإسم
Title	الرئيس التنفيذي للمجموعة	المسمى الوظيفي
Company Seal ختم الشركة	Signature التوقيع	



DISCLOSURES OF CONSOLIDATED FINANCIAL INFORMATION - IMPACT OF COVID-19 FOR THE YEAR ENDED 31 DECEMBER 2021.

Central Bank of Bahrain (CBB) with reference to their circular: OG/259/2020 dated 14th July 2020 aims to maintain transparency amidst the current implications of Coronavirus (COVID-19), the group discloses herewith additional information of financial impact on its financial statements.

The Group operations continue to expose to risks associated with coronavirus pandemic (COVID-19) which results in challenging operating environments, during the year 2021 including the new variant which forced to continue travel restriction, limits on public and private gatherings and restriction on food services / hotel industries (HoReCa Sector). These restrictions started partially easing out and shows improvement in economic activities. Based on the FMCG industry in which Group operates, we assessed the significant key impacts on Trafco Group and its operations as below:

- Overall Group's Net profit was down by 10%.
- The global effect of COVID-19 and the logistics and supply of goods interruption worldwide have affected commodity prices. Cost of goods Shipment have been going up while local selling prices could not catch up.
- Delay and interruption in cargo movements also affected the level of inventory which is crucial in FMCG business.

Further, the management of the company is closely monitoring all impacts due to COVID 19 on its operations, cash flow, other assets and contractual business relationship with suppliers and customers. Implemented cost reduction and control at levels of group and subsidiary companies and in particular our major sister company Awal Dairy.



Going forward, since the situation of COVID-19 is uncertain and still evolving the above impact may change due to various circumstances. At this stage and due to uncertainty about the development of the pandemic, it is difficult to forecast further impact on future business, but under existing operational circumstances the group expects to continue its services with confidence and its going concern position remains unchanged. We hope with improvement of the conditions in the last few weeks that there will be better environment before the end of the year.

Name	Azzam Moutragi	الإسم
Title	Group Chief Executive Officer	المسمى الوظيفي
Company Seal ختم الشركة	Signature التوقيع	